
باوج�ود آنك�ه اولي�ن مزايده ب�ه دليل عدم 
وجود خريدار برگزار نشد، نام هايي به عنوان 
خري�داران دو تيم محب�وب پايتخت مطرح 
مي شود كه به دليل مشكلات مالي و اقتصادي، 
در حوزه ورزش چندان خوشنام نيستند و اين 
دغدغه زيادي در زمينه واگذاري پرسپوليس 

و استقلال ايجاد كرده است. 
از نظر ما هيچ شاخصي براي خوشنامي يا بدنامي مشتريان 
وجود ندارد. همه آدم ها از نظر ما خوش��نام هستند مگر 
اينكه خلاف آن ثابت شود. به همين دليل هم تا مدركي 
به دست ما نرسد و صلاحيت كسي رد نشود، اين حق را 
از كسي س��لب نمي كنيم مگر اينكه مراجع بگويند فلان 
خريدار صلاحيت ن��دارد و نمي تواند در مزايده ش��ركت 
كند. البته ما نمي توانيم جلوي اظهارنظر كسي را بگيريم. 
رس��انه ها هم اين حق را دارند كه گزينه ها را از نظر خود 
بررس��ي كنند اما اين بحث مطرح نش��ده ك��ه گزينه اي 
صلاحيت لازم را ندارد و با اين عناويني كه مطرح مي شود 
حقي از هيچ كس براي حضور در مزايده ضايع نمي كنيم. 
اظه�ار نظرهايي ك�ه از آن صحبت مي كنيد 
نش�ان دهنده دغدغ�ه م�ردم در خص�وص 
اشخاصي است كه نامشان به عنوان صاحبان 
احتمال�ي س�رخابي ها مط�رح مي ش�ود و 
نمي توان از پرونده هاي قط�ور برخي از آنها 

به راحتي گذشت!
اظهار نظرهاي زيادي مي ش��ود، م��ا نمي توانيم برابر آن 
موضع گيري كنيم، هر كس��ي ح��ق دارد نظر خودش را 
عنوان كند. اما شايد بگوييد فلان خريدار در اقتصاد بوده 
و در ورزش حضور نداشته است ولي اين دليل نمي شود. 
خب در ورزش حضور نداشته باشد. اينكه مشكل محسوب 
نمي شود. مگر قرار است هر كس قصد مديريت در ورزش 

يا خريد سهام دو تيم را دارد ورزشي، مهاجم، گلر يا غيره 
باشد؟ بيزينس، بيزينس است و فوتبال هم فوتبال اما براي 
تأييد صلاحيت مديران ورزش��ي، حضورشان در ورزش 
ملاك نيست و صلاحيت حرفه اي آنها در عرصه مديريت 
مدنظر است. مگر مديران ورزشي دنيا خودشان مهاجم 
يا دروازه بان بوده ان��د؟ آنها بايد يك مدي��ر حرفه اي و با 
صلاحيت مديريت باشند و حتماً لازم نيست كه خودشان 
ورزشكار باشند! مگر مديران باش��گاه هاي بزرگ و حتي 
كوچك دنيا ورزشي هستند؟ نبايد به بهانه نگراني، مسائل 

را با هم ادغام كرد. 

ام�ا ب�ه نظ�ر مي رس�د صلاحي�ت برخ�ي 
كانديداهاي خريد اين دو تيم به دليل مسائل 
و مش�كلاتي كه دارند، رد شود. در حالي كه 

هيچ صحبتي در اين زمينه نشده است. 
با توجه به حساسيت مسئله، تا روز مزايده اظهارنظري در 
خصوص كسي نمي كنيم چراكه اين اصلاً درست و حرفه اي 
نيست. اجازه بدهيد روز مزايده برسد، پاكت ها باز شود آن 
وقت تصميم گيري كنيم. صلاحيت خريداران را هم هيئت 
واگذاري تأييد مي كند. هر كس��ي مي تواند اعم از ايراني يا 
خارجي در اين مزايده شركت كند و اگر محكوميت مؤثر 

كيفري نداش��ته باش��د، تأكيد مي كنم، محكوميت مؤثر 
كيفري نداشته باشد، مي تواند در مزايده شركت كند. 

اين طور كه مي گوييد پس بدهكاران بانكي هم 
مي توانند در اين مزايده شركت كنند، درست 
است؟ در حالي كه اگر قرار باشد اين دو تيم به 
بدهكاران بانكي واگذار شوند مثل اين مي ماند 

كه از چاله به چاه بيفتند!
در خص��وص حضور بده��كاران بانكي ك��ه مي گوييد در 
بين مش��تريان اين دو تيم وجود دارند بايد تأكيد كنم كه 
بدهكاران بانكي تعريف دارند. هر شخصي كه از تسهيلات 
بانك ها استفاده كرده باشد بدهكار بانكي حساب مي شود. 
به همين دليل ما بايد استعلام بگيريم كه اين بدهكاران جزو 
كدام دسته از بدهكاران هستند. آيا جزو بدهكاران معوقه 
هستند يا مشكوك الوصول. هر بدهكار بانكي را نمي توان 
از بين خريداران كنار گذاشت. بايد از بانك استعلام شود و 
بانك بگويد اين بدهكاران جزو كدام دسته از بدهكاران بانكي 
هستند. ما عين نامه و استعلام بانك را به هيئت واگذاري و 

وزارت مي دهيم تا آنها در اين راستا تصميم بگيرند. 
يكي دو نامي كه اين روزها به عنوان كانديداي 
خريد اين دو باشگاه مطرح مي شوند اكنون در 
زندان به سر مي برند. اين مسئله بخواهيم يا 
نخواهيم باعث نگراني مي شود. آيا مانعي براي 

حضور آنها در مزايده وجود دارد؟
در خصوص اينكه گفته مي ش��ود عده اي در زندان به سر 
مي برند هم نمي توان خيلي تأكيد كرد چون همانطور كه 
گفتم بايد ديد اين زنداني ها در چ��ه زمره اي قرار دارند، به 
دليل مسائل مالي است يا مسائل ديگر. در واقع اگر زنداني ها 
جزو محكومين مؤثر كيفري نباشند، مي توانند در اين مزايده 
شركت كنند. همه مسائل از سوي هيئت واگذاري بررسي 

مي شود و ما سعي مي كنيم بهترين تصميم را بگيريم. 

سال هاس��ت ك��ه مدعيان 
شيوا نوروزي
   گزارش

هميش��گي س��رخابي هاي 
پايتخت آرزوي خريد اين دو 
باش��گاه را دارند. آن ها مدت هاس��ت كه انتظار به مزايده 
گذاشتن تيم هاي محبوبشان را مي كشند. اما قيمت گذاري 
استقلال و پرسپوليس حكم آب سردي را داشت بر پيكر 
خريداران. تا آنجا كه هيچ كدام حاضر به شركت در مزايده 
اول اين تيم ها نش��دند و همين مسئله موجب شد تاريخ 
جديدي براي مزايده دوم در نظر گرفته شود. با اين حال 
گفته مي شود همان معدود خريداران سينه چاك همچنان 
منتظر نرمش مسئولان سازمان خصوصي سازي هستند تا 
بلكه قيمت سرخابي ها از 290 ميليارد پايين تر بيايد. در 
ادامه نگاهي مي اندازيم به شرايط مدعيان اين دو تيم كه 

بايد از فيلتر تأييد صلاحيت مسئولان نيز رد شوند. 
  انصاري؛ تنها خريدار آبي

استقلال تهران اگرچه فعلًا در ليگ برتر به نسبت حريف 
س��نتي خود وضعيت بهتري دارد اما از نظر پيدا كردن 
خريدار پرو پا قرص از پرسپوليس حسابي عقب تر است. 
در حالي كه انتظار مي رفت آبي ها حداقل چند مشتري 
داشته باشند تنها نام يك نفر در رسانه ها منتشر شد؛ علي 
انصاري. همان كس��ي كه سال هاست پشت استقلال را 
خالي نكرده و يكي از اسپانس��رهاي هميشگي آن ها به 
شمار مي رود. مالك بازار موبايل و بازار مبل در نظر دارد با 
خريد سهام استقلال بخشي از مشكلات مالي خود را حل 
كند. اين در حالي است كه بانك انصاري نيز با چالش هاي 
مالي روبه رو است، بدهي هاي سنگين و عدم صدور مجوز 
براي شركت در مزايده از جمله اين چالش هاست. منتها 
انصاري به عنوان تنها خواهان سهام استقلال مي كوشد تا 

هرجور شده به هدفش برسد. 
  بدهكار بزرگ بانكي

نامش براي همه آشناست. به عنوان يكي از بدهكاران بانكي 

سال 81 به زندان رفت و تا مهرماه امسال را در زندان به سر 
برد. شهرام جزايري پرونده اقتصادي سنگيني داشت كه پس 
از كش و قوس فراوان سرانجام سر از زندان درآورد. حالا نام 
همين فرد به عنوان يكي از خريداران پرسپوليس سر زبان ها 
افتاده، نامي كه پرسپوليسي ها از شنيدنش شوكه شدند. البته 
گفته مي شود جزايري شخصاً نمي خواهد وارد گود شود و 
گروهي در تلاشند تا از او به عنوان مدير مالي باشگاه استفاده 
كنند. با اين وجود اين فعال اقتصادي در گفت و گو با يكي از 
سايت هاي خبري هرگونه علاقه به خريد سهام پرسپوليس 
را تكذيب كرده اس��ت. البته با توجه به شرايطي كه براي 
خريد سرخابي ها اعلام شده بعيد است كه صلاحيت شهرام 

جزايري براي حضور در باشگاه پرسپوليس تأييد شود. 
  هدايتي و شركت پيشكسوتان 

اولين بار كه به فوتبال آمد همه به او لقب عابر بانك دادند. 
حسين هدايتي همان فردي است كه آنقدر سرمايه دارد 

كه چند ميليارد خرج استيل آذين كرد و در نهايت هم اين 
تيم به دسته هاي پايين تر سقوط كرد. اين سرمايه گذار 
اما علاقه عجيبي به فوتبال و حضور در كنار چهره هاي 
ورزش��ي دارد تا آنجا كه از هر فرصتي براي خودنمايي 
استفاده مي كند. تقدير كردن و پاداش دادن به مدال آوران 
رش��ته هاي مختلف از جمله اين فعاليت هاست. منتها 
تمايل آقاي عابر بانك به فعاليت در فوتبال بي در و پيكر 
ايران بيش از همه رشته هاست. او كه يكي از اسپانسرهاي 
قرمزها هم به شمار مي رود هر كاري مي كند كه خود را به 
عنوان يكي از پيشكسوتان پرسپوليس جا بزند، اتفاقي كه 

در زمان رويانيان به رسميت شناخته شد. 
شركت پيشكس��وتان در زمان مديريت س��ردار رويانيان 
افتتاح ش��د كه حس��ين هدايتي، علي پروين، رويانيان و 
عابديني اعضاي اصلي آن را تشكيل مي دهند. حالا همين 
عده با تكيه بر ثروت عابر بانك مي كوشند تا به هر نحوي كه 

شده سهام قرمزهاي تهراني را بخرند و همه كاره اين تيم 
شوند. در هفته هاي اخير علي پروين بارها در رسانه ها در اين 
خصوص صحبت كرده و از علاقه اش به خريد تيم محبوبش 
گفته است. حال آنكه نرخ تعيين شده براي سرخابي ها يكي 
از گلايه هاي تيم اقتصادي پروين و شركا بوده، هرچند كه 
اين چند نفر كماكان براي موفقيت در مزايده مي كوشند. 
البته بايد به اين نكته توجه داشت كه رويانيان با توجه به 
مشكلات اخيرش صلاحيت فعاليت در اين زمينه را دارد يا 

اينكه هدايتي مجبور به كنار گذاشتن او خواهد شد. 
  كريم باقري

پيش��نهاد هدايتي تعجب هيچ كس را در پي نداش��ت. 
ام��ا حرف ه��اي قاطع كري��م باق��ري در م��ورد خريد 
س��هام پرس��پوليس واقعاً عجيب بود. باقري كه يكي از 
پيشكسوتان سرخ ها محسوب مي شود در همان روزهاي 
نخست انتش��ار مزايده آمادگي اش را اعلام كرد و حتي 
درخواست رسمي اش را نيز به اميررضا خادم داد. اگرچه 
ملي پوش اسبق پرسوليس اطلاعات بيشتري را در اختيار 
رس��انه ها قرار نداده اما در مورد او هم گفته مي شود كه 
باقري نيز پش��تش به يك فعال اقصادي گرم است و در 
واقع نماينده اين فرد محسوب مي شود. بايد منتظر روشن 

شدن صحت وسقم اين شايعه بمانيم. 
  پاشازاده

كاپيتان اسبق استقلال است و قصد دارد در مرحله دوم 
مزايده وارد گود شود. مهدي پاشازاده در حالي كه قيمت 
اعلام ش��ده س��رخابي ها را بالا مي داند اما بازهم ميدان 
را خالي نمي كند. مدافع آبي ها انگار دوس��ت ندارد تيم 
محبوبش جلوي پرس��پوليس كم بياورد و همانطور كه 
خودش گفته مي خواهد پيشنهادش را براي مزايده دوم 
ارائه دهد. اينكه پاش��ازاده از كجا چنين سرمايه اي را به 
دست آورده يا به پشتوانه گروهي ديگر وارد ماجرا مي شود 

براي هيچ كس مشخص نيست. 
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همه متقاضيان خريد سرخابي
از بدهكار بزرگ، تا تيم اقتصادي عابر بانك

حالا كه بحث واگذاري استقلال و پرسپوليس به جدي ترين مرحله خود 
وحيد صابري 

     نگاه
طي دهه هاي اخير رسيده بد نيست توجه مسئولان امر را به اين سئوال 
جلب كنيم كه چه كس��اني قرار اس��ت صاحبان آينده اين دو باشگاه 
مردمي باشند؟ 290 ميليون ناقابل! رقم پيشنهادي براي واگذاري دو باشگاه اعلام شد. رقمي كه 

اينقدر غيرمعقول و غير كارشناسانه بود كه در مرحله اول واگذاري هيچ كس پا پيش نگذاشت. 
عدم استقبال از بحث خصوصي سازي دو باشگاه اس��تقلال و پرسپوليس باعث شد تا مسئولان به 
اين صرافت بيفتند كه حالا پس از اين همه حرف و حديث كاري كنند تا شايد خريداري براي اين 
باشگاه ها پيدا شود. مسئولان امر پس از مزايده اول كه با شكست روبه رو شد به اين فكر رسيدند كه 

شرايط واگذاري را به طرق مختلف تعديل كنند. 
اما نكته مهم اينجاست كه سهام دو باشگاه را چه كس��اني مي خرند؟ مالك آينده سرخابي ها چه 
كسي يا كس��اني خواهند بود؟ آيا اصلًا قانون مدوني براي فروش آن نوشته شده كه بايد باشگاه را 
به چه كسي بفروشند؟ آيا صرف اينكه هر كسي كيسه پولي آورد و حساب سازمان و وزارت دارايي 
و ورزش را پر كرد مي تواند مالك باش��گاه شود؟ پرسپوليس چند مش��تري دارد و استقلال هنوز 
خريداري پيدا نكرده  است كه البته همين هم در حد حرف و حديث است. گفته مي شود كه يكي دو 
نفر از جمله هدايتي مي خواهند سهام سرخ ها را بخرند، اما يادمان نرود امثال هدايتي با بدهي هاي 
چند ميلياردي كه به بانك ها دارند چند فصل پيش با سرمايه گذاري 10 ميلياردي در استيل آذين 
نتوانست موفق باشد و اگر بازهم نتواند موفق باشد چه كسي مي خواهد جواب طرفداران پرشور اين 
باشگاه را بدهد؟  با توجه به روند نه چندان خوب خصوصي سازي در فوتبال ايران آيا بحث واگذاري 
سرخابي ها نتيجه بخش است؟ آيا پرسپوليس و اس��تقلال در صورت خصوصي شدن خوشبخت 

مي شوند؟ يا اين حكايت قصه از چاله درآمدن و در چاه افتادن است؟
كسي نيست كه نداند اين دو باشگاه چقدر با مشكل و حاشيه روبه رو هستند. با توجه به اينكه موضوع 
خصوصي سازي در كش��ور ما هيچ وقت جواب نداده و حالا حالا هم جواب نمي دهد آيا بازهم بايد 
به فكر خصوصي سازي باش��يم؟ يادمان نرود كه اجراي اين پروسه در باشگاه هايي چون استقلال 
اهواز، استيل آذين و ملوان با شكست روبه رو شد، شكستي كه شايسته نيست گريبانگير استقلال 
و پرسپوليس هم شود و اين در صورتي است كه وزارت ورزش و سازمان خصوصي سازي بدانند و 

ببينند كه اين دو باشگاه را به چه كساني واگذار مي كنند. 
بي ترديد سرخابي ها بايد به اهلشان واگذار شوند. آدم هاي حقيقي يا حقوقي كه وجهه اجتماعي، 
ورزشي يا حتي سياس��ي مثبت، تمكن مالي درست داشته و صد البته دلس��وز و حرفه اي باشند. 
واگذاري اين دو باشگاه به آدم هاي تكراري، امتحان پس داده و حتي پيشكسوتاني كه تنها ادعا دارند 

و فاقد مديريت هستند ثمره اي جز آنچه براي آن سه تيم تيره بخت داشت نخواهد داشت. 
پرسپوليس و استقلال بيشتر از هر چيز نيازمند مديريت درست هستند چه اين مديريت دولتي باشد 
چه خصوصي و حالا كه قصد بر خصوصي شدن آنهاست بهتر كه به واجد شرايط ترين مديران سپرده 

شوند و الا همان بهتر كه دولتي و وزارتي باقي بمانند و با همين حاشيه هاي امروز بسازند. 

در حالي دو باشگاه بزرگ پايتخت اين روزها در صف خصوصي سازي و 
سعيد احمديان

    تاريخچه
بيرون آمدن از زير حمايت دولت هستند كه شايد برايتان جالب باشد بدانيد 
اولين مالكان استقلال و پرسپوليس چه كساني بودند و اين تيم ها در چه 
تأس�يس قرمز و آبي هاي پايتخت را مرور كرده ايم.  سالي تأسيس شدند. در گزارش زير تاريخچه 

  دوچرخه سواران آبي پوش
70 سال پيش در يكي از روزهاي سال 1323 تعدادي از از دوچرخه سواران باسابقه كه عناوين قهرماني 
كش��وري را در اختيار داش��تند، تصميم گرفتند با ايجاد مركزي براي گردهمايي دوستانه، پايه هاي 
يك تشكل صنفي را بنيان نهند. اين مركز مكان تصميم گيري و سازماندهي در مورد امور مرتبط به 
دوچرخه سواري بود. اغلب اين دوچرخه سواران نظامي و دانشجو بودند و نام دفتر مركزي خود را كلوپ 
دوچرخه سواران انتخاب كردند. فعاليت هاي كلوپ دوچرخه سواران از سال 1324 هجري شمسي وارد 
مرحله تازه اي شد و اين در شرايطي بود كه باشگاه تور كه توسط مرحوم دانايي فرد تشكيل و هدايت 
مي شد، پس از شكست دادن تيم كارگر آبادان مورد توجه مسئولان دوچرخه سواران قرار گرفت و طي 

مذاكراتي موافقت شد كه تيم تور با نام دوچرخه سواران و پيراهن آبي وارد عرصه رقابت ها شود. 
پس از پايه گذاري دوچرخه سواران پنج نفر به نام هاي نواب )دوچرخه ساز(، ميرزايي )نجار(، خشايي 
)نگهبان بانك(، خسرواني )افسر( و جانانپور )كارمند تربيت بدني( تيم دوچرخه سواري باشگاه را 
بنيان گذاري كردند و پس از سپري شدن چند ماه به پيشنهاد عمو اوغلي قرار شد كه در كنار تيم 
دوچرخه سواري يك تيم فوتبال نيز با همان نام به وجود آيد كه اين موضوع، مورد تأييد ساير اعضاي 
باش��گاه خصوصاً زنده ياد علي دانايي فرد قرار گرفت و پس از آن دوچرخه سواران رسماً موجوديت 
خود را اعلام كرد. باشگاه استقلال با نام اوليه دوچرخه سواران در چهارم مهرماه سال 1324 هجري 

شمسي پايه گذاري شد. 
رقابت اصلي در فوتبال كشور تا پيش از سال 1324 بين سه تيم دارايي، شاهين و سرباز بود، اما با ورود 
تيم دوچرخه س��واران كه از همان ابتدا با پيراهن آبي وارد ميدان شد، مثلث قدرت به مربع تبديل شد 
و قطب چهارم فوتبال نيز شكل گرفت. اولين ديدار رسمي تيم در پانزدهم اسفند 1328 در برابر تيم 
شاهين در مقابل 20 هزار تماشاگر ورزشگاه امجديه سابق يا شيرودي فعلي برگزار شد كه تيم فوتبال 
دوچرخه سواران توانست با گل بيوك جدي كار كه اولين گل تاريخ فوتبال اين تيم بود با سرمربيگري 
علي دانايي فرد به پيروزي برسد. دوچرخه سواران در سال 1328 به تاج تغيير نام داد. از آنجايي كه تغيير 
نام باشگاه از دوچرخه سواران به تاج به دستور شخص اول حكومتي محمدرضا شاه پهلوي انجام شده بود 
اين باشگاه از بودجه اختصاصي بهره مند بود و از اين رو دانايي فرد براي تقويت فوتبال باشگاه تاج، تيم هاي 
تورج، افسر، ديهيم ، كورش و اتم را تأسيس كرد تا تاج در سراسر كشور گسترش پيدا كند و اين تيم در 
شهرهاي رشت و اهواز بيش از ديگر نقاط ايران پايگاه مردمي داشت. پس از پيروزي انقلاب، نام تيم تاج با 

مشورت برخي از بازيكنان قديمي باشگاه ازجمله كردنوري و جلالي به استقلال تغيير كرد. 
  شاهين قرمزپوش

پرسپوليس باشگاهي بود كه در سال 1342 توسط علي عبده كه يك بوكسور بود تأسيس شد و در آن 
رشته هاي بولينگ، واليبال و بسكتبال فعال بود. عبده از امريكا به ايران آمده بود و در جامعه ورزشي امريكا 
در رشته بوكس صاحب عنوان قهرماني بود. عبده مدت ها انديشه ايجاد تيم فوتبال پرسپوليس را با خود 
داشت و تيم فوتبالي را نيز ايجاد كرده بود كه تيمي ضعيف در رده دوم باشگاه هاي كشور محسوب مي شد و 
از اعضاي محبوب و ماندگار آن محمود خوردبين را مي توان نام برد. پس از انحلال شاهين كه در سال 1321 
به دست يك معلم به نام دكتر عباس اكرامي پايه گذاري شده بود، با درايت اميرمسعود برومند و رايزني هاي 
مرحوم دهداري، چند تن از بازيكنان قبلي شاهين در تركيب تيم دسته دومي پرسپوليس قرار گرفته و 
ترتيب يك مسابقه با تيم جم آبادان كه در آن زمان تيم صاحبنامي بود را دادند و پس از آن تمامي اعضاي 
شاهين به پرسپوليس پيوستند. پس از انحلال شاهين در سال 46 توسط سازمان تربيت بدني، بازيكنان 
آن همچنان يكپارچگي خود را حفظ كردند و حدود يك سال محروميت را با ادامه بازي ها و تمرينات خود 
در زمين هاي خاكي، سپري نمودند تا اينكه باشگاه هاي مطرح آن روز در صدد جذب اين بازيكنان برآمدند 
و از آن جمله باشگاه پاس خواهان كاشاني، كلاني و همايون بهزادي بود و بعضي از باشگاه هاي ديگر هم بقيه 
آنان را مدنظر قرار داده بودند لذا شاهيني ها به تكاپو افتادند تا از تفرق و پراكندگي مجموعه خود جلوگيري 

به عمل آورند و بر آن شدند تا اين مجموعه را در باشگاه پرسپوليس گردهم آورند. 
با پيوس��تن بازيكنان ش��اهين، پرس��پوليس كار جدي خود را در روزهاي ابتدايي س��ال 1347 
با مربيگري دهداري كاپيتان پيش��ين ش��اهين و سرپرس��تي دكتر برومند آغاز كرد. از آن پس 
پرسپوليس رسماً وارد مسابقات باشگاهي ايران شد. باشگاه پرسپوليس در سال 136۵ تحت پوشش 
بنياد مستضعفان و جانبازان قرار گرفت و نام آن به آزادي تغيير يافت اما پس از مدت زمان اندكي 
بنياد از اداره اين باشگاه خودداري كرد و در اين زمان با توجه به موقعيت اين باشگاه، سازمان تربيت 
بدني خود اداره آن را برعهده گرفت و نامش را نيز به پيروزي تغيير دادند و چند سال پيش اين تيم 

دوباره به پرسپوليس تغيير نام يافت. 

سرخابي ها را به اهلش واگذاريد

استقلال دوچرخه سوار، پرسپوليس بوكسور!
نگاهي به اولين مالكان سرخابي هاي پايتخت

رؤياي خصوصي ش�دن پرس�پوليس و 
دنيا حيدري
      گفت وگو

استقلال گويا دارد به حقيقت مي پيوندد 
ام�ا پرون�ده واگ�ذاري س�رخابي هاي 
پايتخت به بخش خصوصي هر روز پيچيده تر مي ش�ود و هنوز هم 
ابهامات زي�ادي در خص�وص آن وج�ود دارد! چراكه ب�ا توجه به 

هواداران ميليوني اين دو تيم، احتمال بروز رانت خواري و باندبازي 
در واگذاري سرخابي ها وجود دارد و همين مسئله نگراني هايي به 
وجود آورده كه آيا دو تيم مطرح پايتخت به اهلش واگذار مي شوند 
يا با باند بازي هاي احتمالي از چاله به چاه مي افتند!  اينكه سهام دو 
باش�گاه به چه كس�ي واگذار مي شود و اين ش�خص يا اشخاص 

صلاحيت باش�گاه داري دارند يا نه، مهم ترين مسئله اي است كه 
ذهن هواداران دو تيم و اهالي فوتبال را به خود مشغول كرده است 
چراكه س�ابقه برخي نام هايي كه به عنوان خريدار مطرح مي شود 
نگراني هايي را به وجود آورده است. نگراني اي كه البته جناب پوري 
حس�يني رئيس س�ازمان خصوصي س�ازي ب�ا آن بيگانه اس�ت.

سابقه زندان و بدهي بانكي مانع خريد سرخابي ها نيست!
هر كس جزو محكومين مؤثر كيفري نباشد مي تواند در مزايده شركت كند

 نگراني هاي واگذاري باشگاه هاي پرسپوليس و استقلال 
در گفت وگو با رئيس سازمان خصوصي سازي چند برابر شد

همه از نظر ما خوشنامند!
صحبت هاي ميرعلي اشرف عبدالله پوري حسيني رئيس سازمان خصوصي سازي در رابطه با واگذاري دو باشگاه پرسپوليس 
و استقلال نه تنها به نگراني هايي كه در اين زمينه وجود دارد پاسخي نداد، كه نگراني هاي تازه اي هم ايجاد كرد. پوري حسيني 
تأكيد دارد از نظر سازمان خصوصي سازي همه خوشنام هستند و مي توانند در مزايده شركت كنند مگر اينكه خلاف آن ثابت 
شود و اشاره مي كند كه خريداران اعم از ايراني و خارجي مي توانند با داشتن پرونده اي بدون مشكل، براي مالك شدن سرخابي ها 
پيشقدم شوند. اين صحبت خود نگراني جديدي ايجاد مي كند كه اگر قرار باشد محدوديتي براي ورود مشتريان خارجي به مزايده 
وجود نداشته باشد آيا نمي توان احتمال داد يك مشتري خارجي در اين مزايده شركت كند كه هيچ مشكلي در پرونده اش نباشد 
اما در واقع دست نشانده عده اي باشد كه خود تحت هيچ شرايطي نمي توانند در اين زمينه پيشقدم شده و گامي بردارند؟   رؤياي 
خصوصي شدن پرسپوليس و استقلال گويا دارد بعد از سال ها شعار دادن در اين زمينه به حقيقت مي پيوندد اما روند واگذاري به 
گونه اي است كه نگراني هاي زيادي را باعث شده است. شايد چون نوع نگاه مردم و جامعه ورزش به اين مسئله با نوع نگاه سازمان 
خصوصي سازي كاملاً متفاوت است. در واقع هيچ چيز آنگونه كه به نظر مي رسد، نيست. در واقع طبق گفته هاي پوري حسيني 
همه آنهايي كه از نظر مردم بدهكاران بدنام بانكي به حساب مي آيند و امتحانشان را پيشتر در زمينه ورزش و به خصوص فوتبال 
پس داده اند مي توانند بدون هيچ مشكلي در مزايده سرخابي هايي كه ميليون ها چشم منتظر مشخص شدن سرنوشت آنهاست، 
شركت كنند. مسئله اي كه هر روز بر نگراني ها و ابهامات پرونده واگذاري پرسپوليس و استقلال مي افزايد و هنوز اين سؤال مطرح 

است كه آيا سرخابي ها بعد از سال ها عاقبت به خير مي شوند يا قرار است از چاله درآمده و با سر به چاه بيفتند!

دريچه


